
Protokół Nr 276
posiedzenia Zarządu Powiatu w Końskich

z dnia 20 marca 2023r.

Zarząd rozpoczął obrady o godzinie 1445
. Posiedzenie otworzył

Przewodniczący Zarządu - Pan Grzegorz Piec witając Członków Zarządu oraz
zaproszonych gości. W posiedzeniu udział wzięli:

Przewodniczący Zarządu - Pan Grzegorz Piec,
Członek Zarządu - Pan Jarosław Staciwa,
Członek Zarządu - Pan Dariusz Banasik
oraz
Sekretarz Powiatu - Pan Zbigniew Sadorski,
Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz.

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Zarządu zaproponował następujący porządek obrad:
1.Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu Nr 275 posiedzenia Zarządu Powiatu.
3. Rozpatrzenie wniosku Zarządu Dróg Powiatowych w Końskich w sprawie
zwiększenia planu wydatków na 2023 rok o kwotę 1.100.000zł.

4. Podjęcie decyzji w sprawie złożenia wniosków w ramach naboru Rządowego

Funduszu Rozwoju Dróg na zadania drogowe dotyczące budowy, przebudowy
oraz remontów przejść dla pieszych.
5. Podjęcie decyzji w sprawie zadań, które nie otrzymały dofinasowania w ramach
Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg.
6. Sprawy różne.
• informacja na temat zabezpieczenia środków na zakup systemu komputerowego
do obsługi finansowo- księgowej dla Wydz. Budżetu i Finansów.

Zarząd jednogłośnie przyjął porządek obrad posiedzenia Zarządu Powiatu
przedstawiony przez PrzewodniczącegoZarządu.

Ad.2

Zarząd bez uwag przyjął protokół Nr 275 posiedzenia Zarządu Powiatu
w Końskich z dnia 14 marca 2023r.



Ad 3.

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Końskich - P. Stanisław

Mościński przedstawił wniosek o zwiększenie planu wydatków na 2023 rok
o kwotę 1.100.000 zł. z przeznaczeniem na:

- wykonanie remontów cząstkowych dróg - 700.000 zł,

- wykonanie odwodnienia dróg - 400.000 zł.

Poinformował, że przyjęty na 2023 r plan finansowy jednostki w § 4270 wynosi
3.700 .000 zł. na niniejszą kwotę składają się:

- remonty mostów - 1.500.000 zł,

- odwodnienie dróg - 400. 000 zł,

- remonty cząstkowe dróg - 1.800.000 zł.

Nadmienił, że w związku z koniecznością złożenia wniosku do Rządowego

Funduszu Rozwoju Dróg na remonty dróg, środki ujęte w planie finansowym
zostały przeznaczone na wkład własny w celu złożenia wniosków. Uzasadnił,

że w obecnej sytuacji pozostałe wolne środki w planie finansowym na zakup
usług remontowych nie pozwalają na rozpoczęcie procedur przetargowych.

Przewodniczący Zarządu - P. Grzegorz Piec zwrócił się do P. Skarbnik
Powiatu, by się odniosła do spraw finansowych.

Skarbnik Powiatu - P. Edyta Drążkiewicz zaproponowała, aby omówić

kompleksowo punkty porządku dotyczące podjęcia decyzji w sprawie złożenia

wniosków w ramach naboru Rządowego Fundusz Rozwoju Dróg na zadania
drogowe dotyczące budowy, przebudowy oraz remontów przejść dla pieszych,
oraz podjęcia decyzji w sprawie zadań, które nie otrzymały dofinasowania
w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg.

Ad 4.

Dyrektor ZarząduDróg Powiatowych w Końskich- P. Stanisław Mościński
nadmienił, że w dniu 2.03.2023r. Wojewoda Świętokrzyski ogłosił nabór
wniosków w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Następnie dodał,

że w terminie do dnia 3.04.2023r. należy złożyć wnioski. Poinformował,

że w związku z powyższym została przygotowana następująca propozycja 14
zadań/wniosków:



- przebudowa 3 przejść dla pieszych w km 0+303 wraz z przebudową dojazdów
i dojść dla pieszych ul. Sportowa w Końskich,

- przebudowa 2 przejść dla pieszych w km 0+ 108 i 0+ 154, ul. Polna w Końskich,

- przebudowa przejściadla pieszych w km 0+480, ul. Gimnazjalna w Końskich,

- budowa przejściadla pieszych w km 5+500 wraz z wykonaniem dwustronnego
dojścia dla pieszych w m. Bedlenko,

- przebudowa przejściadla pieszych w km l +820 w m. Nowy Dziebałtów,

- przebudowa przejściadla pieszych w km 16+240 w m. Królewiec,

- przebudowa przejściadla pieszych w km 0+520, ul. Rynek w m. Radoszyce,

- przebudowa przejściadla pieszych w km 1+330 ul. Częstochowska w m.
Radoszyce,

- przebudowa 2 przejść pieszych w km 0+420 ul. Kościuszki w m. Radoszyce,

- przebudowa przejściadla pieszych w km 6+700 w m. Mnin.

Nadmienił, że o jedno zadanie jest mniej, z uwagi na fakt, że gmina utwardziła

przejście masą bitumicznąw Wólce.

Oświadczył, że całkowita wartość zadań to 1.695.557zł. w 70 % dofinasowanie
z funduszu, natomiast 30 % stanowi wkład własny.

Członek Zarządu - P. Dariusz Banasik odniósł się do przejść na ul. Polnej
w Końskich, których brak jest dostatecznej widoczności, przy wejściu na
przejście dla pieszych z powodu zaparkowanych samochodów w obrębie

przejścia dla pieszych. Nadmienił, że dodatkowo słabo widoczne są przejścia dla
pieszych podczas niesprzyjających warunkach atmosferycznych - np. opady
deszczu.

Ad 5.

Dyrektor ZarząduDróg Powiatowych w Końskich - P.Stanisław Mościński

poinformował, że w 2022 roku Powiat Konecki złożył 9 wniosków na 2023 rok
w sprawie zadań na dofinasowanie w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju
Dróg. W wyniku rozstrzygniętegokonkursu pozostało 5 następujących zadań:

- rozbudowa drogi powiatowej Grzymałków- Gliniany Las - Smyków 2 etapy,

- przebudowa drogi powiatowej Radoszyce - Jacentów oraz przebudowa drogi
powiatowej ul. Konecka w Radoszycach,



- przebudowa drogi powiatowej Stąporków - Smyków- Radoszyce -Włoszczowa
na terenie gm. Słupia,

Dodał, że na liście rezerwowej pod poz.24 znajduje SIę zadanie pod nazwą

budowa drogi Młotkowice - Cis - Zychy - Podlesie.

Następnie odniósł się do 3 zadań, które nie znalazły się na żadnej liście

i w związku z powyższym zaproponował, aby z tych zadań zrezygnować.

Skarbnik Powiatu - P. Edyta Drążkiewicz odniosła się do zadań, które nie
uzyskały dofinansowania:

1) Przebudowa drogi powiatowej Grabków - Radomek,
2) Przebudowa Giełzów - Gowarczów - Paruchy,
3) Przebudowa Samsonów - Odrowąż - Boków.

Podtrzymała niniejszą propozycję, by zrezygnować z zadań, które nie uzyskały

dofinansowania, a uwolnione środki finansowe przesunąć w celu zabezpieczenia
remontów cząstkowych dróg oraz wkładu własnego na pozostałe zadania
inwestycyjne objęte dofinansowaniem.

Następnie zaproponowała, że w związku z tym, iż na liście rezerwowej znalazła

się przebudowa drogi Młotkowice - Cis - Zychy - Podlesie, aby na chwilę obecną

pozostawić ją jako oczekującą na realizację, a w przypadku braku środków,

przesunąć na kolejne lata.

Jeżeli chodzi o zadania drogowe, które uzyskały dofinasowanie ze środków

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, Gmina Smyków zadeklarowała udział

pomocy finansowej w wysokości 50% udziału własnego na realizację zadań

na rok 2024.

W przypadku Gminy Radoszyce zostały przekazane do podpisu umowy
dotyczące udzielenia pomocy finansowej w wysokości 50% wkładu własnego

na przebudowę drogi Radoszyce - Jacentów oraz ul. Konecka w Radoszycach.

Gmina Słupia zadeklarowała udzielenie pomocy finansowej w wysokości

do 20% wkładu własnego.

Odnosząc się do wniosku Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Końskich

dotyczącego zwiększenia planu o 1.100.000 zł. zaproponowała, aby na chwilę

obecną zwiększyć plan o 700.000 zł. z przeznaczeniem na remonty cząstkowe,

natomiast w przypadku , pozostałej kwoty poczekać na rozstrzygnięcia

przetargów. Zaznaczyła, iż środki na wykonanie remontów cząstkowych były



uwzględnione w planie finansowym jednostki, nie mniej jednak decyzjąZarządu,

a następnie Rady Powiatu zostały przeznaczone na wkład własny do złożonych

wniosków na remonty dróg w ramach RządowegoFunduszu Rozwoju Dróg.

Ustosunkowując się do możliwości finansowych Powiatu, zwróciła uwagę,

iż z oszczędności z lat ubiegłych należy zwiększyć plan wydatków domów
pomocy społecznej z tytułu rozliczenia wydatków z roku 2022 o około 420.000
zł.

W zakresie złożenia wniosków przejść dla pieszych, wymagają one wkładu

własnego w wysokości 30% wartości zadań na rok 2024. Jedno przejście ulega
likwidacji, natomiast dochodzą dwa nowe zadania na ulicy Sportowej
w Końskich.

Ponadto mamy wprowadzone środki na rok 2024 na wkład własny w ramach
RządowegoProgramu Odbudowy Zabytków.

Przewodniczący Zarządu - P. Grzegorz Piec zwrócił się do Członków

Zarządu, czy mają uwagi do przedłożonych spraw.

Członek Zarządu - P. Jarosław Staciwa oświadczył, by nie pozbawiać

Zarządu Dróg Powiatowych w Końskich środków w wysokości 400.000zł.

przeznaczonych na wykonanie odwodnienia dróg w tym oczyszczenia rowów,
czy wstawiania przepustów. Uzasadnił to tym, że wystąpią sytuacje, że będzie

taka potrzeba wykonania tego rodzaju prac. Zaproponował, aby z kwoty
400.000zł. pozostawić chociaż 100.000zł. z przeznaczeniem na te roboty.

Skarbnik Powiatu - P. Edyta Drążkiewicz odnosząc się do wypowiedzi
przedmówcy oświadczyła, że jest to wola Zarządu Powiatu, jeśli będzie podjęta

taka decyzja to środki zostaną zabezpieczone. Zaznaczyła, że trzeba mieć

na uwadze, iż deficyt budżetu Powiatu na działalności bieżącej wynosi około 7
mln zł, po odjęciu kwoty 2 mln zł. z projektów nadal w budżecie brakuje
5 mln zł. Brakującą kwotę trzeba zabezpieczyć z nadwyżki lat ubiegłych

co oznacza, że dochody bieżące nie wystarczają na realizację zadań bieżących,

funkcjonowanie jednostek. Oświadczyła,że będzie to miało niekorzystny wpływ
na uchwalenie budżetu na kolejny rok. W przypadku braku pokrycia deficytu na
działalności bieżącej oszczędnościami z lat ubiegłychPowiat będziemiał problem
z uchwaleniem budżetu, co w konsekwencji może skutkować brakiem spełnienia

wskaźników i doprowadzić do programu naprawczego. Finanse Powiatu
wymagają reform, po stronie wydatkowej budżetu. Uznała, że doświadczenia lat
ubiegłych wskazują, że może uda się zaoszczędzićśrodki finansowe po otwarciu
ofert przetargowych na remonty cząstkowe,remonty mostów i wtedy przeznaczyć

część środków na odwodnienia.



Przewodniczący Zarządu - Pan Grzegorz Piec oświadczył, że dla Zarządu

Powiatu sprawą ważną jest to, czy uda się uchwalić budżet na kolejny rok.
Zasugerował, aby z niektórymi decyzjami, które można podjąć w terminie
późniejszym należy je rozłożyć w czasie. Podsumowując dyskusję zaproponował,

aby przyjąć środki w wysokości 700.000zł na wykonanie remontów cząstkowych,

zrezygnować z zadań, które nie otrzymały dofinansowania w ramach Rządowego

Funduszu Rozwoju Dróg oraz zabezpieczyć wkład własny w wysokości 30%
wartości szacunkowej zadań w zakresie poprawy bezpieczeństwa pieszych,
tj . zwiększenia nakładów na przejścia przyjęte do realizacji i przyjęcie do
wykonania dwóch dodatkowych przejść na ulicy Sportowej w Końskich.

Następnie poddał powyższe sprawy pod głosowanie.

Zarząd Powiatu przegłosowałw/w sprawy, dwoma głosami "za" i jednym głosem

. ""przecIw .

W związku z powyższym Zarząd Powiatu podjął decyzję o przeznaczeniu
kwoty w wysokości 700.000 zł. na wykonanie remontów cząstkowych dróg.
Zarząd Powiatu podjął decyzję o rezygnacji z realizacji w roku bieżącym trzech
zadań drogowych, które nie uzyskały dofinansowania z Rządowego Funduszu
Rozwoju Dróg tj:

- przebudowa drogi Grabków - Radomek,

- przebudowa drogi Giełzów - Gowarczów - Paruchy,

- przebudowa drogi Samsonów - Odrowąż - Boków.

Ponadto Zarząd Powiatu podjął decyzję o zabezpieczeniu wkładu własnego

w wysokości 30% wartości szacunkowej zadań w zakresie poprawy
bezpieczeństwa pieszych uczestników ruchu. Zwiększono nakłady na przejścia

przyjęte do realizacji. Zrezygnowano z przebudowy przejścia dla pieszych
w miejscowości Wólka, natomiast pozytywnie zaopiniowano przyjęcie

do wykonania dwóch dodatkowych przejść na ulicy Sportowej w Końskich.

Członek Zarządu - P. Dariusz Banasik korzystając z obecności Dyrektora
Zarządu Dróg Powiatowych w Końskich P. Stanisława Mościńskiego skierował

pytanie, kiedy będą rozpoczęte prace na ul. Młyńskiej w Końskich. Ponadto
zwrócił się z prośbą do Dyrektora, o zorganizowanie prowadzonych prac
drogowych w taki sposób, aby wziąć pod uwagę możliwość dojazdu
przedsiębiorców i pracowników do miejsc pracy.

Uzyskał następującą odpowiedź od Dyrektora Pana Mościńskiego, iż

zgodnie z pismem od wykonawcy, roboty zostały rozpoczęcie z dniem 14.03.2023
roku, nastąpiło geodezyjne wytyczenie w dniu 20.03.2023 roku droga dojazdowa
przy ul. Młyńskiej została zamknięta dla ruchu drogowego w celu prowadzonych



~ .

robót. Zapewnił, że będzie umożliwiony dojazd dla przedsiębiorców

i mieszkańców ul. Młyńskiej.

Ad 6.

Skarbnik Powiatu - P. Edyta Drążkiewicz przytoczyła sprawę, o której była
dyskusja na posiedzeniu Zarządu w listopadzie 2022 r. w sprawie zabezpieczenia
środków w wysokości 200.000zł. na zakup systemu komputerowego do obsługi

finansowo-księgowej dla Wydz. Budżetu i Finansów. Środki te były

zabezpieczone w roku ubiegłym, niestety przedłużające się procedury
uniemożliwiły dokonanie zakupu i wdrożenie systemów. W związku powyższym

zrezygnowano z realizacji zadania w roku ubiegłym z zamiarem przyjęcia go do
wykonania w roku 2023.

Przewodniczący Zarządu - P. Grzegorz Piec poddał pod głosowanie

podjęcie decyzji w przedmiotowej sprawie.

Zarząd jednogłośnie podjął decyzję o przekazaniu środków wysokości 200.000zł.

z przeznaczeniem na ten cel.

Sekretarz Powiatu - P. Zbigniew Sadorski zabierając głos poinformował,

że na dzień 30.03.2023r. planowana jest sesja Rady Powiatu, w związku

z powyższym zachodzi potrzeba odbycia jeszcze jednego posiedzenia Zarządu.

Zwrócił się o ustalenie terminu i godziny.

Zaplanowano, że najbliższy Zarząd odbędzie się w dniu 23.03.2023r.
o godzinie 8.00.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Zarządu

o godz. 1520 zamknął posiedzenie.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała Agnieszka Gwardecka
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Podpisy Członków Zarządu:

Grzegorz Piec

Jarosław Staciwa

Dariusz Banasik
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